



FRENCH VERSION ON PAGE 4

JOB ANNOUNCEMENT

COMMUNICATION OFFICER AICCRA-ILRI

Réf: GSS/08/ILRI/2023/33

The Africa Rice Center (AfricaRice) is seeking a highly qualified the AICCRA-ILRI Project Communication Officer who will be based in Dakar, Senegal. S/He will work under the supervision of AICCRA-Senegal Project Coordinator.

About AfricaRice

The Africa Rice Center (AfricaRice) is a leading pan-African rice research organization committed to improving livelihoods in Africa through strong science and effective partnerships. AfricaRice is a CGIAR Research Center. It is also an intergovernmental association of 28 African member countries, with headquarters in Côte d'Ivoire.

Position purpose

The International Livestock Research Institute (ILRI) seeks to recruit a Communication Officer to manage and implement the Senegal Cluster of the World Bank funded project "Accelerating the impacts of CGIAR Climate Research in Africa (AICCRA)" led globally by CIAT with the Senegal Cluster led by ILRI. The goal of AICCRA Senegal is to scale the use and application of Climate Information Services to increase the resilience and productivity of dryland crop-livestock farming systems and value chains in collaboration with other CGIAR Centers (CIAT, ICRISAT), NARES (ANCAR, ANACIM and CERAAS) and the private sector. AICCRA seeks to recruit a Communication Officer who will be responsible for working with the project coordination team to develop and implement comprehensive strategies for effective external communications related to the project and AfricaRice/ILRI in Senegal.

Position responsibilities

The duties and responsibilities of the Communication Officer will include the following key interventions:

- Support the Project Manager and the National Coordinator with internal and external project communication products targeting various audiences;
- Liaise with the global AICCRA project management team and contribute as the communication focal point for AICCRA-Senegal;

Africa Rice Center – Centre du riz pour l'Afrique

- Lead and support the capitalization on AICCRA research findings through regular reporting and specific documentation to maximize effectiveness in reaching various audiences;
- Initiate, lead or assist in the drafting of blogs, opinion-based articles, briefing notes for various audiences (the World Bank; other donors; development, implementation and technical partners);
- Attend project meetings and field days, and interact with scientists to develop communication materials for highlighting findings to beneficiaries;
- Produce newsworthy content for mainstream and social media in collaboration with a wide range of partners;
- Provide logistical support for ILRI events, including workshops, field visits and meetings in West Africa;
- Ensure that risks are taken into account when carrying out assigned tasks and responsibilities;
- Undertake any other duties required by ILRI West Africa regional team including: (a) produce corporate materials in French and English for the region, (b) keep regional lists up to date, including media contacts and mailing list, (c) assist in producing opinion-based articles, news articles and other materials to support regional communications and stakeholder engagement, (d) provide communications support to projects as required (production of materials - list of suppliers to be used) and (e) liaise with ILRI CKM to sustain branding and align with ILRI's communications and knowledge management strategy.

Qualifications/Selection Criteria

Education: Master's degree in communications, journalism, public relations or other related field

Work experience and key competencies required:

- At least 10 years' professional experience in the field of communications and media communications;
- Knowledge and previous working experience with regional or international development organizations would be an asset;
- Good understanding of agriculture, food and nutrition security, rural development and climate change with proven skills in communicating on these to various audiences;
- Good knowledge of computer softwares and other tools for audiovisual production, graphic design and online content management and publication;
- Good knowledge of social networks;
- Fluency in French and good command of English;
- Proactive and good interpersonal skills;

- Ability to work as part of a team;
- Ability to work under pressure, take initiative and be dynamic and proactive;
- Ability to work in a multicultural and multidisciplinary environment.

Languages

Fluency (oral and written) in either English or French with a good working knowledge of the other.

Terms and Conditions

- This is a regionally recruited position.
- AfricaRice provides an attractive international salary and benefits package and a collegial and gender-sensitive working environment.
- The initial appointment is for two (2) years with the possibility for renewal based on performance and availability of funding.

How to apply

1. To apply, click on the following link: <http://jobs.africarice.org>
2. Create an account if you are a new user, if not log on with your credentials to access active vacancies select “AICCRA-ILRI Project Communication Officer.”
3. Follow the step by step application procedure.

Our recruitment platform has been updated. In order to stay informed of vacancies, we invite you to create your account on this new platform.

Only online applications will be considered ***(If you encounter any technical issue on the career site during your application, or you are prevented to proceed with your application until its final completion: Please kindly revert to us along with the screenshot of the issue through this email: africariceHR@cqiir.org). Applications are not allowed through this email.***

Not later than **26th September 2023**

AfricaRice promotes equal opportunities and believes that the diversity of its staff contributes to excellence. We thank all candidates, but only shortlisted candidates will be contacted. For more information on AfricaRice, please visit our website at: www.AfricaRice.org

AVIS DE VACANCE DE POSTE

RESPONSABLE DE COMMUNICATION DU PROJET AICCRA-ILRI

Réf : GSS/08/ILRI/2023/33

Le Centre du riz pour l'Afrique (AfricaRice) recrute un(e) **Responsable de Communication du Projet AICCRA-ILRI** qualifié(e) qui sera basé(e) à Dakar, Sénégal. Il/elle travaillera sous la supervision de la coordonnatrice du projet AICCRA-ILRI.

À propos d'AfricaRice

Le Centre du riz pour l'Afrique (AfricaRice) est une organisation de recherche panafricaine leader œuvrant pour l'amélioration des moyens d'existence en Afrique par des activités scientifiques et des partenariats efficaces. AfricaRice est un Centre de recherche du CGIAR. AfricaRice est aussi une association intergouvernementale de 28 pays membres africains, qui a son siège en Côte d'Ivoire.

Objectif du poste

L'Institut international de recherche sur l'élevage (ILRI) cherche à recruter un Responsable de communication pour gérer et mettre en œuvre le cluster Sénégal du projet financé par la Banque mondiale « Accélérer les impacts de la recherche climatique du CGIAR en Afrique (AICCRA) » dirigé au niveau mondial par le CIAT avec le cluster Sénégal dirigé par ILRI. L'objectif de l'AICCRA Sénégal est d'étendre l'utilisation et l'application des services d'information climatique pour accroître la résilience et la productivité des systèmes de culture et d'élevage des zones arides et des chaînes de valeur en collaboration avec d'autres Centres du CGIAR (CIAT, ICRISAT), SNRAV (ANCAR, ANACIM et CERAAS) et le secteur privé. AICCRA recrute un Responsable de communication qui sera chargé de travailler conjointement avec l'équipe de coordination du projet afin de développer et déployer des stratégies et tactiques globales pour des communications externes efficaces liées au projet et à AfricaRice/ILRI au Sénégal.

Principales responsabilités

Les devoirs/responsabilités du Responsable de Communication comprendront les interventions clés suivantes :

- Soutenir le chef de projet et le coordinateur national avec des produits de communication internes et externes du projet ciblant publics variés,
- Maintenir des liens avec l'équipe globale de gestion du projet AICCRA et participer en tant que point focal de communication pour l'AICCRA-Sénégal,

- Diriger et soutenir la capitalisation des résultats de la recherche/des résultats de l'AICCRA à travers des rapports réguliers et une documentation spécifique pour maximiser l'efficacité d'atteindre des publics variés,
- Initier, diriger ou aider à la rédaction de blogs, d'articles d'opinion, de notes d'information destinés à différents publics (Banque mondiale, autres donateurs, partenaires de développement, de mise en œuvre et techniques),
- Assister aux réunions de projet, aux journées sur le terrain, interagir avec les chercheurs pour développer du matériel de communication afin de mettre en évidence les résultats chez les bénéficiaires,
- Développer des contenus dignes d'intérêt pour les médias traditionnels et sociaux en collaboration avec un large éventail de partenaires,
- Fournir un soutien logistique pour les événements de l'ILRI, notamment des ateliers, des visites sur le terrain et des réunions en Afrique de l'Ouest,
- S'assurer que les risques sont pris en compte dans l'exécution des tâches et des responsabilités assignées,
- Effectuer toute autre tâche confiée par l'équipe régionale de l'ILRI en Afrique de l'Ouest notamment : (a) Produire du matériel corporatif en français et en anglais pour la région, (b) Tenir à jour des listes régionales, y compris les contacts avec les médias et la liste de diffusion, (c) Aider à produire des articles d'opinion, des articles dans les médias et d'autres documents à l'appui des communications régionales et de l'engagement des parties prenantes, (d) Soutenir les projets avec un support de communication selon les besoins (production de matériels - liste des fournisseurs à utiliser) et (e) S'engager avec ILRI CKM pour maintenir l'image de marque et s'aligner sur la stratégie de communication et de gestion des connaissances de l'ILRI.

Qualifications / critères de sélection

Qualifications : Avoir au moins un Master en communication, journalisme, relations publiques ou dans un domaine connexe

Expérience professionnelle et compétences clés :

- Une expérience professionnelle pratique d'au moins 10 ans dans le domaine de la communication, les médias de communication ;
- Une connaissance et une expérience antérieure de travail dans des organisations de développement régionales ou internationales seraient un atout.
- Bonne compréhension de l'agriculture, de la sécurité alimentaire et nutritionnelle, du développement rural et du changement climatique et compétences avérées pour les traduire pour des publics variés
- Bonne connaissance des logiciels informatiques et autres outils de production audiovisuelle, de conception graphique et de gestion et publication de contenu en ligne

- Bonne connaissance des réseaux sociaux
- Parler couramment le français et avoir une bonne maîtrise de l'anglais
- Être proactif et avoir un bon relationnel
- Avoir un esprit d'équipe
- Capacité à travailler sous pression, à prendre des initiatives et à être dynamique et proactif
- Capacité à travailler dans un environnement multiculturel et multidisciplinaire

Langues

Le/la candidat(e) devrait être en mesure de communiquer couramment (à l'oral et par écrit) en anglais ou en français et avoir une bonne connaissance pratique de l'autre langue.

Termes et conditions

- Il s'agit d'un poste Régional.
- AfricaRice offre un salaire et des avantages attrayants ainsi qu'un environnement de travail collégial et sensible au genre.
- Le contrat sera d'une durée initiale de deux (2) ans avec possibilité de renouvellement en fonction de la performance et de la disponibilité des fonds.

Comment faire acte de candidature

1. Pour faire acte de candidature, veuillez cliquer sur le lien suivant : <http://jobs.africarice.org>
2. Cliquer sur l'intitulé de poste « **Responsable de Communication du Projet AICCRA-ILRI** »
3. Suivre les procédures de candidature étape par étape.

Notre plateforme de recrutement a été actualisé. Afin de rester informé des vacances de poste, nous vous invitons à créer votre compte sur cette nouvelle plateforme.

Seules les candidatures en ligne seront prises en compte ***(Si vous rencontrez un problème technique sur le site de carrière pendant que vous soumettez votre candidature, ou si vous ne pouvez pour des raisons techniques terminer le processus, merci de bien vouloir nous adresser un courriel avec une capture d'écran des problèmes rencontrés à l'adresse suivante : africariceHR@cgiar.org). Les candidatures ne sont pas recevables par ce courriel.***

Les candidatures sont recevables jusqu'au **26 Septembre 2023**

AfricaRice favorise l'égalité des chances et est convaincu que la diversité de son personnel contribue à l'excellence. Nous remercions tou(te)s les candidat(e)s mais seuls les candidat(e)s présélectionné(e)s seront contacté(e)s. Pour de plus amples informations sur AfricaRice, veuillez visiter notre site web à : www.AfricaRice.org



AfricaRice



AfricaRice



AfricaRice



AfricaRice